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Z á p i s n i c a  

z 18. zasadnutia Obecného Zastupiteľstva vo Veľkom Záluží,  

konaného dňa 07. marca 2014 

 

 

Miesto konania: Spoločenský dom, ul. Hlavná 788, Veľké Záluţie 

Pracovnú časť 18. zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo Veľkom Záluţí otvoril starosta 

Obce Veľké Záluţie, Karol Bútora. 

 

„Váţené obecné zastupiteľstvo!“ 

 

Starosta -  „ Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 7  poslancov, to 

znamená, ţe obecné zastupiteľstvo je  uznášaniaschopné. Ospravedlnili sa traja poslanci: Ing. 

Ivana Gecíková, PhD., Mgr. Daniela Beličková, Ing. Marta Badendiecková a poslanec Peter 

Orlíček sa ospravedlnil, ţe bude meškať. 

 

 

Váţené poslankyne, váţení poslanci! 

 

2. bod-  Voľba pracovných orgánov a schvaľovanie programu OZ: 

 

Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie,  ktorá bude dozerať  na hlasovanie 

o uzneseniach počas celého rokovania a priebeţne písomne spracovávať uznesenia prijaté 

k jednotlivým bodom rokovania.  

Odporúčam ju zriadiť z poslancov obecného zastupiteľstva  v tomto zloţení: 

predseda návrhovej komisie:   p. poslankyňa Ing. Daniela Hollá 

členovia návrhovej komisie: p. poslanci Ing. Andrej Moravčík a 

Miloš Štréer 

 

Starosta- „Má niekto z radov poslancov obecného zastupiteľstva  pripomienky alebo 

pozmeňujúci návrh? Ak nie, dávam hlasovať.  Kto súhlasí s takýmto zloţením návrhovej 

komisie?“ 

 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 7 

za – 7–Karol Bíro, Milan Bíro, PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana 

Chňapeková, Ing. Andrej Moravčík, Miloš Štréer 

proti – 0 

zdrţal sa – 0 

nehlasoval – 0 

 

Starosta: „Konštatujem, ţe návrhová komisia bola jednohlasne schválená. Ţiadam týmto 

členov návrhovej komisie, aby začala svoju činnosť.“ 

 

Váţené poslankyne, váţení poslanci! 
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Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorú ste obdrţali s materiálmi.  

Starosta- „Má niekto z poslancov návrh na zmenu, alebo doplnenie do programu?“ 

Starosta- „Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať kto je za program dnešného rokovania.“ 

 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 7 

za – 7–Karol Bíro, Milan Bíro, PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana 

Chňapeková, Ing. Andrej Moravčík, Miloš Štréer 

proti – 0 

zdrţal sa – 0 

nehlasoval – 0 

 

Starosta- prečítal program: 

 

1. Otvorenie zasadnutie 

2. Voľba pracovných orgánov zasadnutia 

3. Interpelácie poslancov 

4. Správa o plnení uznesení k 28.2.2014, mat. 2/2014 

5. Návrh 1. úpravy Rozpočtu Obce Veľké Zálužie na rok 2014, mat. 3/2014 

6. Určenie platu Starostu Obce Veľké Zálužie, mat. 4/2014 

7. Rôzne 

8. Diskusia 

9. Záver 

 

Starosta – „Konštatujem, ţe návrh programu bol schválený a budeme sa ním riadiť.“ 

 

Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania OZ navrhujem poslancov : 

 

p. poslanca Cochera 

a 

p. poslanca Milana Bíru 

 

Overovateľmi zápisnice zo 17. zasadnutia OZ boli p. poslankyňa Ing. Daniela Hollá  a p. 

poslankyňa Mgr. Daniela Beličková 

P. Hollá- „Nakoľko som zápisnicu obdrţala len včera a nemám ju ešte celú skontrolovanú a 

mám tam nejaké veci, čo ešte preberieme s pani Kodadovou, tak sa k tomu neviem vyjadriť." 
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3.bod- Interpelácia poslancov 

P. Hollá- „Nemala som moţnosť nahliadnuť do projektu chodníkov, všimla som si, ţe na 

hlavnej ceste zanikli jarky. Ako je tam to odvodnenie riešené?" 

Starosta- „Je to vyriešené tak, ţe sa tam navŕtali 4 metrové jamy a všetky zvody pôjdu d tých 

jám." 

P. Blahová- „Jedna jediná bola spravená.“ 

P. M. Bíro- „Kto sa sťaţoval, ţe ich nemajú vyvŕtané? Pri tom to nemusíme robiť, ale kto sa 

sťaţoval?“ 

P. Hollá- „Prečo to nemusíme robiť?“ 

P. M. Bíro- „Pretoţe odvod vody, ktorá padne z vrchu, nikoho nezaujíma.“ 

P. Hollá- „Len aby sa nám to nevypomstilo.“ 

P. M. Bíro- „Kontrolovali sme to, nie pred kaţdým domov, niektorý to majú ďalej od domu. 

Kto má dom pri hlavnej ceste, všade je to tam. 4 metrové jamy, môţete sa opýtať Janka 

Bédiho, všetkých, čo sú tam. A pri tom sme to nemuseli robiť.“ 

Starosta- „To by sme ešte doriešili s Deákom.“ 

P. Moravčík- „V akom štádiu je audit? Kedy by mohli byť záverečný účet, aby sme vedeli s 

akým prebytkom vlastne disponujeme tento rok.“ 

Ekonóm- „ Boli tu včera audítori, teda sa začal. Povedali, ţe ešte dvakrát chcú prísť. Zatiaľ 

nič závaţné nezistili. Vyzerá to, ţe audit by mohol byť behom dvoch týţdňov.“ 

P. Moravčík- „Ak si dobre pamätám, ten prebytok by mal byť...“ 

Ekonóm- „Okolo 120 000€ sme počítali s tým, ţe na základe týchto materiálov budeme 

musieť 30 000€ odpočítať.“ 

P. Chňapeková- „Chcem sa opýtať pani riaditeľky MŠ koľko detí sme mali zapísaných a 

koľko detí nemáme uspokojených, teda rodičov.“ 

Riaditeľka MŠ- „Ešte je to ťaţko povedať, pretoţe zápisy skončili len včera. Na zápise bolo 

zapísaných 50 detí, z toho 14 detí nesplnilo podmienky, môţeme prijať 38, jedno sa nám 

vrátilo zo školy, lebo malo odloţenú školskú dochádzku, takţe môţeme prijať 37 detí.“ 

P. Chňapeková- „Na poslancov sa obrátili občania s tým, ţe ich usmerňujete, ţe preto 

nemohli byť deti prijaté, ţe poslanci neschválili nadstavbu. Boli to minimálne traja ľudia, 

ktorí sa takto vyjadrili, tak by som chcela od Vás počuť, nech to nejde nejakými rečami, čo je 

na tom pravdy, ţe takéto reči trúsite na margo poslancov.“ 

Riaditeľka MŠ- „Toto od Vás počujem prvýkrát. Neviem sa k tomu vyjadriť.“ 

Starosta- „Myslím si, ţe nič také nešírim ani ja, ani ostatní. Ešte som to nepočul.“ 

P. K. Bíro- „Chcel by som sa poďakovať pánu starostovi, ţe tak promptne stromy na našej 

ulici dal preč, ktoré ničili cestu.“ 

P. Hollá- „Myslím si, ţe na obecnom úrade máme dosť zamestnancov, netýka sa to len 

zamestnancov obce, týka sa to nás všetkých, v obci sú samé odpadky. Vyzerá to hrozne. Ani 

nesneţilo, ale keď sa prejdete po dedine...nevravím, je to v kaţdom z nás. Ale bolo by treba, 

ja neviem koľko máme VPP alebo ako sa to nazýva, ale keď aj idete...cestujem kaţdý deň. 

Lehota. Ja som si nevšimla, ţe by tam takto mali. Prosila som Vás, aby sa dal na hornú 

zastávku smetiak, nič tam nie je. Tá dedina je zanedbaná. Vyzerá to veľmi zle.“ 

Starosta- „Zbiera sa to priebeţne, všimol som si, ţe je veľa odpadkov. Sú aj také, ţe s autami 

to sem vyvezú a na kraji dediny vysypú. V čo najkratšom čase to dáme vyzbierať.“ 
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4. bod Správa o plnení uznesení OZ k 28.2.2014 

Starosta- „Správa o plnení uznesení: 

Uznesenie č. 1/2014  

Integrovaná stratégia rozvoja územia - LEADER  

Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

p r e r o k o v a l o 

návrh aktualizácie z januára 2014 dokumentu ISRU MAS VITIS v rámci iniciatívy LEADER, 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

oboznámenie sa s Integrovanou stratégiou rozvoja územia MAS VITIS, aktualizovanou 

verziou z januára 2014, 

s ú h l a s í 

so zaradením Obce Veľké Záluţie do verejno-súkromného partnerstva OZ VITIS, 

s c h v a ľ u j e 

starostu obce Karola Bútoru ako zástupcu Obce Veľké Záluţie v OZ VITIS. 

u k l a d á 

prednostovi Obecného úradu vo Veľkom Záluţí zabezpečiť zverejnenie schváleného 

uznesenia v súlade s platnou legislatívou a spôsobom v obci obvyklým.                                        

Plnenie : Uznesenie je splnené, bolo zverejnené obvyklým spôsobom.“ 

 

P. Hollá- prečítala návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

p r e r o k o v a l o 

Správu o plnení uznesení OZ k 28.2.2014 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

správu o plnení uznesení. 

Starosta- „Dávam hlasovať.“ 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 7 

za – 7–Karol Bíro, Milan Bíro, PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana 

Chňapeková, Ing. Andrej Moravčík, Miloš Štréer 

proti – 0 
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zdrţal sa – 0 

nehlasoval – 0 

 

Starosta- „Konštatujem, ţe uznesenie bolo schválené.“ 

 

5. bod Návrh 1.úpravy Rozpočtu obce Veľké Zálužie na rok 2014 

Ekonóm- „Prejdem najprv priamo k bilancií, potom k jednotlivým poloţkám rozpočtu. 

Navrhovaná úprava počíta so zvýšením príjmov ešte 43 500€ a to príjmy z predaja tovarov a 

sluţieb vo výške 10 000€- to sú príjmy, ktoré sú zabezpečené v priebehu roka- predaje 

smetných nádob, rôznych tovarov a sluţby ako kosenie a podobné záleţitosti. A druhou 

časťou tohto príjmu je dotácia Krajského školského úradu , ktorá bola poskytnutá obci dňa 

16.12.2013 vo výške 33 500€. Táto dotácia je určená na opravu vykurovania a rekonštrukciu 

vykurovania v budove základnej školy. Následne sa premietne aj výdavkovej časti 

spoluúčasťou obce. Čo sa týka výdavkov, spolu výdavky , ich úprava predstavuje nárast 

výdavkov o 69 800€. Rozdiel medzi zvýšením príjmov a výdavkami predstavuje 24 300€ a 

tento rozdiel je krytý z prebytku rozpočtu, ktorý bol schválený v decembri na rok 2014. Tieto 

výdavky sa skladajú zo spomínanej výmeny kúrenia na budove základnej školy vo výške 

36 500€, sú to kapitálové výdaje, ďalší kapitálový výdaj je dostavba chodníkov, dostavba I. 

etapy vo výške 24 600€. Výmena kúrenia a oprava strechy vo výške 7000€ a všeobecne 

materiál zvýšenie o 2000€. Tento všeobecný materiál 2000€ je tam 1000€ plánované na 

pletivá, na ohradenie obecného pozemku a 1000€ na opravu strechy na budove športového 

klubu. Rozpočet v takomto zloţení príjmov a výdavkov, po zmene, aká bude prijatá, zostane 

naďalej prebytkový vo výške 29 504€.“ 

Starosta- „Športovému areálu je rozpočet, ako sme to prebrali na pracovnej porade. Ide o to, 

či im odsúhlasíme peniaze, alebo nie. Sú tam gamatky, takţe to pôjde na rekonštrukciu 

kúrenia a dokončenie strechy. Je ta, ešte azbestová, tam je asi 40 m².“ 

P. Moravčík- „Preberali sme to na pracovnej porade, aby sme šli poloţku po poloţke. 

Rozoberali sme dve hlavné témy- kúrenia na škole, čo sme sa dohodli všetci, ţe to schválime. 

Tam by nemal byť problém, tam prispievame z obce len 700€. Potom sme sa bavili o tých 

chodníkoch. Keďţe je vhodné počasie, bolo by dobré, keby boli spravené, tá I. etapa. To je po 

Bianku.“ 

Ekonóm- „Je to 425m². Dĺţkových.“ 

P. Moravčík- „Nejasné sú mi tie veci. Dokopy sme na to vyčlenili koľko peňazí?“ 

Ekonóm- „34 110€ na obstaranie zákazky. V minulom roku bolo z tejto etapy 

vyfakturovaných 9596€ 16 centov. Zvyšné fakturovanie je v tomto roku.“ 

P. Moravčík- „Ktorú vlastne potrebujeme v tomto rozpočte vyriešiť. Dokopy to stálo od 

Jednoty po Binaku skoro 34 000€. Iba práca.“ 

Ekonóm- „Toto je vrátane dlaţieb. Ale dlaţba je nakúpená. To znamená, ţe dlaţba bude 

odpísaná. Dlaţba je obecná. Nebude predmetom tejto fakturácie.“ 

P. Moravčík- „Nemôţe byť predmetom tejto fakturácie, keďţe uţ je zakúpená. Prečo teraz 

navyšujeme o 20 600€?“ 

Ekonóm- „ Pretoţe v súčasnosti nám chýba dostavať 289 m² a obstaranie bolo na 34 000€, to 

znamená, keď odpočítame 9596€, nám zostáva 24 600€.“ 
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P. Moravčík- „ Takţe 289m² bude stáť 24 000€?“ 

Ekonóm- „Nie, bude stáť 23 400€. Pretoţe dlaţba bude odpočítaná. Aha, nie, 20 400€.“ 

P. Moravčík- „Prečo riešime dlaţbu teraz, keď ju uţ máme zaplatenú? Prečo teda 

navyšujeme o 24 600€?“ 

P. Chňapeková- „Peniaze odišli, faktúra bola zaplatená.“ 

Starosta- „Zobral to z celého projektu.“ 

P. Moravčík- „Teda ako?“ 

Ekonóm- „Stačí schváliť 20 400€, to znamená, ţe by bolo zníţenie o 4200€.“ 

P. Cocher- „Toto sa učíme teraz?“ 

P. Moravčík- „Aj napriek tomu. Táto časť chodníku bude stáť 34 196€. Vrátane dlaţby.“ 

Ekonóm- „Dlaţbu ale máme, to znamená, ţe čisto len práca bude stáť 29 900€.“ 

P. Moravčík- „Dobre, takţe 30 000€? Za prácu?“ 

P. M. Bíro- „Aj s DPH. Odrátajte 20% DPH. A to máte za prácu.“ 

P. Moravčík- „To mi je jasné. Vieme to teraz nejako schváliť? Tú zmenu, vieme to dať do 

toho rozpočtu? Vieš to rozpočítať?“ 

Ekonóm- „Viem.“ 

P. Moravčík- „30 000€ za prácu s DPH.“ 

P. Hollá- „Je to časť od Jednoty po Bianku.“ 

Ekonóm- „Môţeme teda prijať , ţe prijímame podľa predloţeného návrhu s tým, ţe poloţka 

717001 je zníţená na 20 400€.“ 

P. Moravčík- „Ale aj tam mi to vychádza 70€ na m² za prácu, čo sa mi zdá dosť vysoká 

suma. Vzhľadom k tomu, ţe 2000 SK za m². podľa mojich informácií sa trhové ceny 

pohybujú tak medzi... Pán Bíro, Vy neviete?“ 

P. M. Bíro- „Neviem, ale kľudne bude druhá etapa, môţete sa prihlásiť a spraviť to za 20€.“ 

P. Moravčík- „Ale vychádza mi to, ţe ten chodník stál milión korún. Za robotu.“ 

P. M. Bíro- „A materiál je kde?“ 

P. Cocher- „Podľa pôvodnej informácií, ktoré sme dostali od pána nového prednostu, 

gratulujem, aby aj občania mali nejakú predstavu. Od Jendoty aţ po Bianku sme mali zaplatiť 

za prácu jeden milión a 30 000 korún. Čo si dal dole materiál, je to 900 000. Podľa pôvodnej 

sa mal za m² robiť za 80,5€. Teraz so ustúpil dole, robí sa za 70€ aj s DPH. Spravili sme si 

prieskum trhu. Hovoril som s viceprimátorom mesta Nitry, takúto cenu, o nej ani nepočuli, 

môţeme povedať, ţe sa dostávame do slovenskej knihy rekordov. My v Záluţí budeme mať 

najdrahšie vykonanú prácu za dlaţbu na Slovensku. Gratulujem. Lebo v meste Nitra v 

maximálnej miere, najdrahšie terény Kynek, kde musia rozkopávať všetko, dávajú tam 

neskutočne veľa odvodových rúr, viac ako 50€ za m² nepresiahnu. Vy ste kupovali dlaţbu od 

investora Invest sa volá tá firma? Táto firma robí za m² od 17€ po 35€ aj s DPH. A za 35€ s 

DPH robí takú dlaţbu, ţe po nej môţu aj kamióny chodiť. Vychádza mi z toho, ţe tuto je vata 

minimálne 400 000 SK. Milan, chcem sa ťa opýtať, teraz mi do očí povieš, ţe robíš pre túto 

dedinu zadarmo? Nerobíš. Ja sa pánovi Bozáňovi čudujem, ţe šiel do takého risku s vami, kde 

je navýšenie minimálne 400 000 SK. Aby aj občania videli, ako to vyzerá, pozrite: zámkovú 

dlaţbu si dnes robíme kaţdý doma, toto je m². Bez materiálu, ten uţ máme zaplatený, máme 

zaplatený aj projekt, zaplatené je aj veľmi drahé verejné obstarávanie. Tak za toto vy chcete 

2100 SK za toto chcete. Za tento m². Máte Pána Boha pri sebe? Ja vás prosím...“ 
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Prišiel poslanec Peter Orlíček. 

 

P. M. Bíro- „Prečo to hovoríš mne?“ 

P. Cocher- „Hovorím Ti to preto, lebo ani pán Bozáň, má trošku zdravý rozum...ale za 

900 000 SK od Jednoty aţ po Bianku, za robotu. Daj mi aspoň jeden jediný príklad na 

Slovensku kde takúto nekresťanskú cenu dávajú. Potom nemáme na futbal, potom nemáme na 

nič, keď vy si vatu zoberiete 400 000SK. Pôvodne, kým ste dnes nevymysleli toto, tak to bolo 

500 aţ 600 000 SK. A to 40€-30€, aj to musí byť zloţitejší terén, 50€ v meste Nitra to uţ musí 

byť veľmi komplikovaný chodník. Ešte raz, jednoducho, to poviem. Od Jednoty po Bianku 

bude to stáť.. malo to stáť 1030 000SK, dnes to bude stáť, lebo ja som sa ťa pýtal, koľko to 

bude stáť za tú prácu dokopy, si mi povedal, ţe táto suma v Slovenských korunách je 1030 

000SK, teraz je to len 900 000SK, keď to budeme obracať, skončíme pri 400 000. Takţe páni, 

ja chcem spolupracovať s Vami, ale za skoro milión spraviť 400 m² dlaţby, len robotu, to je 

trošku drzé nie?“ 

P. M. Bíro- „Ja som hrdý, ţe aspoň voľačo sa spravilo v tejto dedine, to nie je len to, prečo tu 

miešaš 20% DPH. Kľudne máte druhú etapu, môţete to spraviť za 10€ m². ja vám tých 400 00 

doplatím.“ 

P. Cocher- „Poviem Ti jednu vec, keď najdrahšia robota aká je v meste Nitra je 50€ a keď 

človek, ktorý nám predáva dlaţbu a má firmu a garantuje najvyššiu moţnú cenu 35€ a my sa 

tu pohybujeme 70€ aj s DPH, to je koľkonásobné navýšenie? Kde tie peniaze idú? Do ktorých 

vačkov tie peniaze idú? Tých peňazí je minimálne 400 000SK a áno, budujme. Prečo nie je 

provízia z toho 2 mil. korún? Teba netrápi to, ţe sa mohla za tie peniaze spraviť celá ulička? 

Robme za dobré peniaze. Blíţia sa voľby, aj ty potrebuješ z niečoho ţiť, samozrejme.“ 

P. Moravčík- „Keď bolo to verejné obstarávanie, aké boli ponuky od ostatných firiem?“ 

P. M. Bíro- „Veď ste to videli minulý rok.“ 

P. Chňapeková- „Nikto nič nevidel.“ 

- poslanci spoločne tvrdili, že nič nevideli a nič sa o projekte a cenách nedozvedeli, keď 

žiadali informácie. 

P. Moravčík- „Koľko stojí teda m² momentálne?“ 

Starosta- „Je to tak ako hovoríme, ale sú tam veci, ktoré nejdú podľa projektu. Robíme podľa 

projektu, len odvodnenie sa na jednom úseku nerobilo podľa projektu.“ 

P. Moravčík- „Chcete mi povedať, ţe tie priepastné rozdiely, ktoré my si tu zistíme, nielen v 

Nitre sme si zisťovali, aj vo vedľajších obciach a boli to úplne iné ceny. Nám tie ceny 

nesedia. To nám nevysvetlíte, lebo fakt sú tie ceny zdvojnásobené minimálne. A čím je to 

spôsobené?“ 

Starosta- „Máme rozpočty, všetko.“ 

P. Hollá- „Ale my sme si ich pýtali na pracovnej porade. A nedostali sme sa ani k projektom, 

ani k obstarávaniu.“ 

P. Chňapeková- „Boli sme tam, pýtali sme si.“ 

P. Hollá- „Na poslednej pracovnej porade sme chceli vidieť projekt, nedostali sme sa k 

nemu.“ 
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P. Moravčík- „Ja som laik, ale tá časť od Jednoty po Bianku chcete povedať, ţe toto by malo 

stáť milión korún? Nezdá sa vám to nejako veľa?“ 

Starosta- „Je tam rozpočet, je tam všetko. Skontrolujeme si to.“ 

P. Moravčík- „Tie faktúry sú vystavené?“ 

Starosta- „Nie ešte.“ 

P. Moravčík- „To som rád, lebo aspoň...“ 

Starosta- „Odsúhlasujete to vy.“ 

P. Moravčík- „Som zvyknutý, ţe sa dopredu niečo...Aby som sa vrátil k ostatným veciam. Sú 

tam ďalšie dve poloţky, v úprave rozpočtu, ktoré sme nepreberali na porade. Hlavne čo sa 

týka 7000€ dotácie na kúrenie pre futbalistov. Tú ţiadosť sme mali od októbra, prečo sme sa 

ňou nezaoberali? Lebo potom nám ľudia vyčítajú, ţe prečo sa o tom nebavíme na pracovnej 

porade. Aj by sme sa bavili, keby nám tie ţiadosti ukázali na porade. Ťaţko sa o nej môţeme 

baviť. Budeme sa o nej baviť teraz, alebo? Prečo toto robíte? Keby príde pred dvoma dňami, 

tak to akceptujem, ale mali sme ju od októbra 2013 a ja som ju videl aţ dva dni dozadu, keď 

som ju dostal mailom. Tuto je materiál ohľadom kúrenia. To sme mohli prebrať na pracovnej 

porade.“ 

Starosta- „Peniaze prišli aţ 22. na účet, nemali sme na to peniaze.“ 

P. Moravčík- „Ja hovorím o kúrení pre športový klub, mohli sme to prebrať na pracovnej 

porade. Prečo sme to neprebrali?“ 

Ekonóm- „Minulý rok to nebolo na pracovnej porade?“ 

P. Štréer- „Nie. V októbri dali ţiadosť a my to vidíme aţ teraz. A je tu napísané: nakoľko sa 

blíţi vykurovacia sezóna, preto vám dávame návrh riešenia ústredného kúrenia, ktoré 

zabezpečí zníţenie...“ 

Starosta- „Nemali sme vtedy na to peniaze, muselo sa šetriť, takţe aţ teraz na to máme.“ 

P. Cocher- „ Včera som mal stretnutie s vedením športového klubu s pánom Tkáčom a 

ostatnými pánmi. Ide o to. Tento sprievodný list, ktorý ste dostali teraz, kde je ţiadosť, aby sa 

vyriešil havarijný stav kúrenia, aby sa to urýchlene riešilo. Začína nám pomaly apríl, koniec 

vykurovacieho obdobia. Toto nie je aţ taký problém. Ja navrhujem jedinú vec. Aby vedenie 

obce a niektorí poslanci, ktorí majú na to chuť, aby vedenie záluţského futbalu išlo pozrieť do 

kabín a sme sa dohodli, čo treba, čo nie. Čo zafinancujeme my, na čom by dokázali 

participovať futbalisti, čo by sponzorsky vedeli dodať, alebo nevedeli dodať v rámci opravy 

strechy a kúrenia. Na tomto sa vieme krásne dohodnúť. A ďalej, by sme si mohli povedať, 

ako by mohla slúţiť tá budova na nejaké spoločenské akcie. To je, čo sa týka tohto. Ďalšia 

vec je závaţnejšia. Týka sa rozpočtu. Fungovanie spolkov a futbalisti ako takí sú najväčší 

spolok, čo sa týka spolkovej činnosti. Schváli sme im určitú čiastku, od 10.3. treba zaplatiť 

štartovné. Momentálne nedostali na účet ani korunu. Ja by som bol veľmi rád, keby sa 

poslanci svojím uznesením uzniesli, aby sme zaviedli systém pre financovanie spolkov z 

rozpočtu obce tak, aby kaţdý štvrťrok, prvý štvrťrok, dostali 1/3 transferu a ostatok dostali do 

nejakého októbra. Čo sa týka samotného futbalu, rozprával som sa s predsedom pánom 

Radovanom Tkáčom, ktorý je skeptický v tom, ţe futbal nie je na jednej strane podporovaný, 

na druhej sa sním nejako nekomunikuje. V októbri ţiadali o túto vec a dokáţe veľa vecí 

zariadiť nejakým sponzoringom materiálu na vykurovanie. Veľmi ma trápi, ţe sme mali 

pracovnú poradu pred dvoma týţdňami a toto sme nevideli. Dozvedeli sme sa to pred dvomi 
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dňami. Navrhujem, čo sa týka tejto zmeny rozpočtu, aby sme si sadli a porozprávali, čo 

budeme robiť s tým futbalom. Čo budeme robiť s priestormi, ktoré sú k dispozícií, ktoré sú 

naše a nepatria futbalistom. Samozrejme ich futbalisti vyuţívajú a reprezentujú celú dedinu. 

Nebolo to predrokované, navrhujem, aby sme týchto 7000€ z rozpočtu sme neriešili dnes, aby 

sme si k tomu sadli, aby sme to riešili dodatočne a ten akútny stav, ktorý momentálne nie je- 

skončilo sa vykurovacie obdobie, nájdu sa nejakí ľudia, ktorí dokáţu svojpomocne pomôcť, 

ktorí materiál dokáţu dať, spravme to kvalitne a čo najlacnejšie, aby sme nedali do toho veľa 

finančných prostriedkov, ale aby to slúţilo tak, ako má. Nechcem sa zamotávať v tejto veci, 

ale túto časť by som poprosil stiahnuť z úpravy rozpočtu.“ 

Starosta- „Riešili sme investície a presunuli sme to nového rozpočtu, preto vám to asi nebolo 

povedané. Je to na vás, ako sa rozhodnete. Ja som za ten návrh.“ 

P. Cocher- „Na margo tých uvoľnených transferov by som vás chcel poprosiť, ale aj 

navrhnúť uznesenie, podľa ktorého by sme v prvom kvartáli vedeli uvoľniť tretinu finančných 

prostriedkov na fungovanie spolkov a športových organizácií. Prvý kvartál nám končí 

koncom apríla? Koncom marca. Na konci marca aby mali tretinu finančných prostriedkov na 

svojich účtoch, aby mohli robiť veci, ktoré pomáhajú reprezentovaniu dediny.“ 

Starosta- „Je to pravda, tento rok sú peniaze, zostalo nám z referenda. Preto ku koncu roka 

boli investície zadrţané. Teda ja na futbalistov“ 

P. Cocher- „Poprosím sformulovať uznesenie, ţe Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

sa uznieslo, ţe pre všetky spolky a športové organizácie, ktoré sú financované z transferov 

rozpočtu obce, bude v prvom kvartáli uvoľnená minimálne 1/3 celkovej čiastky schváleného 

príspevku na daný rozpočtový rok.“ 

P. Moravčík- „Akceptujeme to, ţe pokiaľ prídu nejaké problémy, ktoré musíme akútne riešiť, 

môţeme to riešiť aj na zastupiteľstve, ale toto sú veci, ktoré sme vedeli pol roka a mohli sme 

sa o tom baviť na pracovnej porade, pred dvoma týţdňami. Vadí mi to, ţe teraz nám to bolo 

poslané a pre by sme boli radi, keby sme v tejto úprave rozpočtu, sme poriešili tie veci, na 

ktorých sme sa dohodli tie dve poloţky- kúrenie školy a úpravu rozpočtu.“ 

P. Hollá- prečítala návrh na uznesenie. 

 

„Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

 

s a      u z n i e s l o, 

 

ţe pre všetky spolky a športové organizácie, ktoré sú financované z rozpočtu obce transfermi, 

bude v 1. Kvartáli uvoľnená minimálne 1/3 z celkovej čiastky schváleného príspevku na daný 

rozpočtový rok.“ 

 

Starosta- „Dávam hlasovať.“ 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 8 

za – 7–Karol Bíro, Milan Bíro, PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana 

Chňapeková, Ing. Andrej Moravčík, Miloš Štréer 
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proti – 0 

zdrţal sa – 1- Peter Orlíček 

nehlasoval – 0 

 

Starosta- „Konštatujem, ţe uznesenie bolo schválené.“ 

 

Starosta- „Ešte by som chcel povedať, ţe 28. vyšla výzva na ţivotnom na kanalizáciu. Do 

1.6. musíme podať ţiadosť“ 

P. Moravčík- „K tej úprave rozpočtu. Máš to nejako?“ 

Ekonóm- „Vyškrtneme. Dajme, ţe podľa predloţeného návrhu s úpravami. Vypadáva úprava 

poloţky 633006a 717002, poloţka 717001 je schválená vo výške 20400€.“ 

P. Moravčík- „To verejné obstarávanie, ktoré je momentálne platné, je koncipované ako? 

Zmluva je robená do určitej sumy, alebo ako? Videl som jednu stranu a nevidel som, čo je 

predmetom obstarávania. Ešte pán Vítek mi to ukazoval. Neprešlo to rukami poslancov.“ 

Ekonóm- „Obstarávanie je koncipované na celú prácu vrátane dlaţby. Tá je však naša, to 

znamená, ţe dlaţba je odpočítaná. Buď bude fakturovaná niţšie, alebo sa bude robiť 

dobropisom.“ 

P. Moravčík- „Meter štvorcový nás bude koľko stáť? Vieme to povedať teraz?“ 

P. Cocher- „70€, predtým bolo 80€.“ 

Ekonóm- „ 80€ bolo s dlaţbou. „ 

P. Cocher- „Dva týţdne sme sedeli a sám si opakovane tvrdil, nenamietal, ani pán starosta. 

Mám v ruke papier, ţe celá etapa je 425 m² a bude stáť 34196€. Zaplatené uţ je projekt, 

dlaţba, uţ všetko. Nič iné, len vykonanie prác bude na 425m² stáť 34196€ 16 centov. To je 

milión 30000 SK. Dva týţdne ste nás presviedčali, ţe to takto bude. Dnes sa neráta dlaţba, 

bude to zrazu menej. Pôvodne ste išli na 80,5€ za m² to jest 2400 SK. Šialená suma. Keď 

normálna trhová cena sa pohybuje od 17€ aţ po 35€. Mesto Nitra, vzhľadom na to, ţe má 

komplikovaný systém chodníkov, má 50€. Veľké Záluţie, ako jediný unikát, má za 80,5€, 

podľa vašej predstavy, ktorá platila ešte pred hodinou. Máme najdrahšou prácu na výstavbu 

chodníkov. Na základe toho by som chcel poprosiť pána Moravčíka, aby  odkomunikoval 

naše stanovisko, náš konštruktívny prístup.“ 

P. Moravčík- „Navrhoval by som, nechajme tam určitú sumu, ktorá si myslíme, ţe je 

adekvátna vzhľadom k tomu, ţe ceny sú také a také. Rátajme cenu 40€ a aj to je uţ s 

rezervou. Je to reálne, alebo ako je to koncipované?“ 

Starosta- „Navrhujem odsúhlasiť 20000€ s tým, ţe dodajú kompletný rozpis práce a 

materiálu a sumy.“ 

P. Moravčík- „Vy nám chcete povedať, ţe máme odsúhlasiť to, ţe m² bude stáť 70€? Lebo 

takto to vychádza.“ 

P. Cocher- „Podľa verzií pred hodinou boli práce od Jednoty aţ po Bianku milión 30 000SK. 

Je to 80,5€ za m² za práce. XY krát som sa ťa, Martin, na to pýtal. Povedal si, ţe je to za 

prácu, to je tak nekresťanská suma. Ľudia viete si predstaviť , ţe od obchodu aţ po Bianku 

máte zaplatiť milión korún? Za to si postavím dom aj so strechou aj s oknami. Nie chodník, 

ale len prácu bez materiálu. Navrhujeme, aby... chýba nám 289m². navrhujeme 290 x 40 a 

toto bude výsledná suma, ktorá nás bude stáť za prácu na druhej polovici. A tá výsledná suma 
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je veľmi ústretová. Trhové ceny sú od 17€ do 35€. Andrej vám rozdá uznesenie. My 

navrhujeme 40€. Navrhujeme vysoko nad priemer. Ale stále tu bude úspora pol milióna 

korún.“ 

P. Moravčík- „Na tomto sme sa v podstate dohodli na pracovnej porade, ţe budeme riešiť 

tieto dve veci. Riešime ich tu a túto sumu navrhujeme. Je to spravené, tak som zvedavý, čo s 

tým verejným obstarávaním, ale my viac peňazí na túto etapu neodsúhlasíme. Pokiaľ toto 

chceme riešiť ďalej, chceme sa pohnúť s touto úpravou rozpočtu ďalej, tak navrhujem toto.“ 

P. Hollá- „Koľko nás vyšiel m² dlaţby, materiál?“ 

Ekonóm- „9,70€.“ 

P. Hollá- „Pán Bíro. 10€ za m² dlaţby a 70€ za prácu. Hovoríte, aby sme 2. etapu dali inému, 

kto to urobí tak kvalitne. Ja vôbec nespochybňujem kvalitu odvedenej práce pána Bozáňa. Ale 

keď chceme dávať 70€ za m² dlaţby, ktorá stála ani nie 10€, tak to je taký nepomer. 

Nehovorím, ţe je nekvalitná, ale niečo lacné keď chcem strašne kvalitne osadiť. Ja som laik.“ 

P. Cocher- „Čo usvedčuje z toho, ţe je to také drahé? Je tu jedna faktúra, ktorú ste nám dali. 

A to je neskutočná faktúrka. Navrhujem, aby sme ju zarámovali na obecnom úrade. Hovorí o 

všetkom. Faktúruje nám práce na 1. Etape chodníka na Hlavnej ulici. Faktúrovaná suma činí  

za 136m² 9596€ 16 centov. To sa rovná  70€ 5centov za m². táto faktúra hovorí o tom, vy ma 

tu necigáňte so ţiadnou dlaţbou, vy ste potvrdili faktúru na 9596€ za 70€ na m². to je 

nehorázna cena. Z toho dôvodu si myslím, ţe 40€ za m² za prácu, je viac ako dosť. Sme 

ústretoví a je tam aj vata pre veľmi činných poslancov, ktorí radi pomáhajú obci.“ 

P. Bako- „Neviem z akého dôvodu sa to tu dostalo do takejto pozície. Faktúra je zle 

vystavená. Nebol dodaný súpis vykonaných prác. Nie je pravdou, ţe je to cena za prácu. 

Musím povedať asi toľko, samozrejme je odpočítaná dlaţba, to je v poriadku. Nie sú tam 

zahrnuté výkopové práce. Nie sú tam zahrnuté ostatné práce, ktoré sú skutočne realizované. 

Nie je tam zahrnutý AVO obrubník, záhradný obrubník, podkladový materiál a samozrejme 

zapieskovanie. Keď sa bavíme o cenách za betónovanie, AVO obrubníky a tak ďalej, to sú 

veci, ktoré by mali byť na súpise vykonaných prác. V takom prípade sa môţeme baviť o tom, 

ţe dlaţba a materiál a práca mohla stáť 34000€ s DPH alebo bez, to uţ ja neviem. Mám za to, 

ţe sa síce rozprávame o práci, ale nehovoríme o tom ostatnom materiáli, ktorý  je zarátaný k 

cene za m².“ 

P. Hollá- „S dlaţbou sa nakupovali aj obrubníky? Materiál sťahujeme dolu? Teraz som vám 

to vyvrátila. Ja som ekonóm, ale rozmýšľam.“ 

P. Cocher- „Máme faktúru zaplatenú na štrk.“ 

P. Hollá- „Na druhej strane nijako neznevaţujem to, čo ste povedali. Moţno ste o tom 

presvedčený. Prečo sa neobhajujú tí, ktorí sa majú obhajovať?“ 

P. Bako- „Chýba tam rozpis prác, keby tam bol, nebola by tu táto polemika, čo je medzi 

vami. 

P. Hollá- „Pýtali sme projekty, nedostali sme sa k tomu. Faktúry sme dostali naveľa naveľa, 

asi nebola odvaha na to, nám to predloţiť. Ale tento súpis sme nemali. A zasa, keď sa teraz 

Martina ja opýtam, či v tej dlaţbe boli aj obrubníky, Vy ma nemôţete presviedčať, ţe v tých 

70€ za m² za robotu sú obrubníky, keď sú v materiáli.“ 

P. Bako- „V materiáli môţu byť maximálne záhradné obrubníky, AVO tam podľa mňa 

neboli.“ 
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P. Hollá- „Neviem, čo je AVO obrubník, je mi to jedno. Je to materiál, alebo sa rozprávame o 

jeho osadení. Či osadenie toho jedného obrubníka bude stáť 5€ a ten samotný obrubník stojí 

70€. To som strelila. Sú to dve rôzne veci. Ja som sa Martina na to opýtala. Materiál sme dali 

dolu. Takţe my sa môţeme s Vami baviť v rámci súpisu prác, jedine o tom osadení 

obrubníka. Keď ten obrubník bol stiahnutý z materiálov.“ 

P. Bako- „Ja netvrdím, ţe nie je. Ja len hovorím, ţe keď sa bavíme o tom, respektíve vy ste 

povedali, ţe m² poloţenia dlaţby vychádza 70€.“ 

P. Cocher- „Aby som to upravil. Meter poloţenia a usadenia dlaţby, tak čítame, aj 

ţabovanie... Janka prečítaj, čo stojí komerčne osadenie dlaţby a všetko od 17€ do 35€. Ten 

robotník príde a všetko, čo robí na tom fyzicky, mimo materiálu, tak to je 70€ podľa Vás.“ 

P. Bako- „Podľa mňa nie. Ja práve hovorím... nechcem nikoho o ničom presviedčať, len 

hovorím, ţe v tejto cene, ktorú ste teraz povedali- 70€, treba dopočítať AVO obrubníky..“ 

P. Moravčík- „Bude to drahšie, chcete povedať?“ 

P. Bako- „Nie, to je v tom.“ 

P. Hollá- „Práca s obrubníkmi, ale nie samotné obrubníky.“ 

P. Bako- „Ja nikoho nehájim, len hovorím, ţe sa stala závaţná a to, ţe chýba súpis 

vykonaných prác a tým pádom asi to vychádza, a to s vami súhlasím, lebo podľa tohoto je 70€ 

za m² poloţenia dlaţby.“ 

Ekonóm- „Obrubníky sú tam zarátané, ale nie sú rozpísané.“ 

P. Chňapeková- „Písala som si, čo ste povedali, ţe čo tam vidíte a ja Vás hneď z toho 

vyvediem. Akýkoľvek rozpočet si dáte spraviť, alebo cenník, tak je rozpísaný cez úplne 

podrobné. Mám tu asi 7 rôznych cenníkov a ponúk. Pokládka zámkovej dlaţby- 10€- v cene 

je zameranie a zhutnenie podkladového materiálu, pokládka zámkovej dlaţby bez zemných 

prác, to je pravda.“ 

P. M. Bíro- „To si kde vyčítala, na internete?“ 

P. Chňapeková- „Zvlášť je pokládka záhradných obrubníkov, zvlášť sú cestné obrubníky, 

zvlášť sú palisády, rezania, zvlášť je demontáţ nejakých starších, zvlášť je... ale aj keď to 

všetko zrátam, ktorýkoľvek rozpočet si vezmem, tak to nepresahuje. Zoberiem si ďalšie. 

Pokládka zámkovej dlaţby na chodníky a na osobné auto. Pokládka zámkovej dlaţby bez 

zemných prác, výkopové práce sú všade samostatne, vymeranie plochy, podklad 30cm, 

poloţenie, zavybrovanie a vyšpárovanie- 10€- 13€. Pokládka zámkovej dlaţby bez zemných 

prác, kde je podklad z betónu- 6€- 7,50€. Zvlášť sú parkové obrubníky, zvlášť sú cestné 

obrubníky, palisády, zvlášť je všetko. Dopilovanie dlaţby, ale všetko obsahuje nejaké 

štandardné úpravy, alebo práce, ale nemôţete tvrdiť, ţe v 70€ sú samostatne. Výkopové práce 

sú vţdy samostatne. Ale zhutňovanie, obrubník máme tam, podklad máme samostatne 

dokúpený aj je to súčasťou základu dlaţby, betónovanie- týka sa obrubníkov, je to vţdy 

samostatne rozpísané, keď to z akejkoľvek cenovej ponuky zoberieme, nevyšplháme sa viac 

ako 50€. A máme svojich pracovníkov, ktorí nám vedia zabezpečiť rôzne terénne práce a 

výkopové práce, netvárme sa, ţe nie.“ 

P. Bako- „Toto je presne to, čo ste povedali, pretoţe som to povedal na začiatku som sa asi 

zle vyjadril, ale povedal som, ţe nesúhlasím s tým, ţe cena za poloţenie m² dlaţby je 70€. 

Pretoţe je v tom zahrnuté to, čo ste povedali.“ 
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P. Cocher- „Za prácu vykonanú, toto je fakturácia za prácu. A za tou prácou sa samozrejme 

myslí všetko. Tu sa rozumieme. Toto je všetko za prácu. A ja pod tou prácou samozrejme 

nemyslím, chytím zámkovú dlaţbu a poloţím ju na ten terén, ktorý je uţ pripravený. Ale 

maximálne všade to je 17€- 35€. Aj poloţenie dlaţby, aj špárovanie. Toto je tá práca. A zrazu 

sme dostali sumu 70€- 80€ za m². Za prácu. 80€ je nekresťanská cena aj 70€. Keď strop v 

meste Nitra je 50€ a na tak komplikovanom úseku- na Kyneku. S viceprimátorom som sa o 

tom dnes bavil. Čo si mám o tom myslieť. A keď kaţdý hovorí, ţe toto je za robotu, tak si 

myslím, ţe niekto si tu ulial pol milióna korún.“ 

P. Bako- „Ja netvrdím, ţe si to nepovedal správne tak, ako si povedal, ale stále tvrdím, ţe 

keby tam bol súpis vykonaných prác, tak by to bolo jasné, presne poloţka po poloţke, čo sa 

urobilo, čo sa neurobilo a čo ktorá poloţka obsahuje a dospeje k nejakej sume. Ak je v tom 

materiál, nie je, je v tom robota, nie je, alebo sú tam nejaké iné veci, nech sa páči, s tým 

súhlasím.“ 

P. Moravčík- „Pri ďalších etapách to tak spravíme. Ide len o to, ţe sa zhodneme na tom, ţe to 

stálo milión korún.“ 

P. Cocher- „Práca.“ 

P. Bako- „Nie práca.“ 

P. Cocher- „To je práca, veď materiál uţ máme zaplatený.“ 

P. Bako- „Teraz sa to dá ťaţko dokázať, ale nie je problém...“ 

P. Cocher- „Antidatovať sa dá všetko.“ 

P. Bako- „Nejde o antidatovanie. Môţete ísť hneď teraz so mnou pozrieť rozpočty, ktoré boli 

pripravené, keď sa robila verejná súťaţ, rozpočet bude vyšší, nerobil som ho ja, robil ho ten 

projektant, ktorý navrhoval chodník. Nemám s tým problém. Ten rozpočet mám ja v ruke a 

preto som si dovolil povedať, čo som povedal. Ţe nie je to za poloţenie dlaţby, ale je to 

kompletne za vybudovanie celého chodníka. To znamená aj s materiálom, ten čo bol dodaný 

sa odratáva a ráta sa materiál, ktorý bol na viac dodaný, trebárs AVO obrubníky, bol tam 

dodaný štrk, neviem koľko. Ja teraz nepresviedčam, ţe nám bol dodaný štrk za 80 000, alebo 

za 100€.“ 

P. Moravčík- „Toto sedí, všetko, čo hovoríte. Nám ale všetko sedí, keď si zrátame a 

vychádza nám to, ţe to stálo milión korún.“ 

P. Cocher- „Práca. Od Jednoty po Bianku.“ 

P. Bako- „Plus materiál. Ja hovorím, ţe áno, odpočítaná je dlaţba a záhradné obrubníky. To 

áno. Môţeme sa baviť, ţe plus ostatný materiál.“ 

P. Cocher- „Aj keby ţe z dobrej vôle, tak je to stále ešte 700 000 nás stojí len robota. Trikrát 

toľko ako materiál.“ 

Starosta- „Prezrieme si ešte raz všetko podľa projektu, súpis prác sa skontroluje. Ale tento 

návrh môţeme schváliť, keď sa to dokáţe.“ 

P. Moravčík- „Je známa jedna faktúra, ktorá je kladná, ktorá je vyplatená. Na tej faktúre je 

136m² spravených a to sú iba práce. Faktúra, ktorá platila, boli iba práce a na základe tej 

faktúry vychádza m² 70€. Sedí to?“ 

P. Bako- „Áno, beriem.“ 
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P. Moravčík- „Tak potom? 2100 SK za m². keď si dáme celkovú tú časť, tak vychádza tá 

suma, ktorú sme hovorili. A čo ďalej chceme diskutovať? Aké máte argumenty? To 

dosvedčujú faktúry.“ 

P. Bako- „Nemám výhrady voči tomu, lebo v podstate tá faktúra takýmto spôsobom eviduje, 

ţe áno, je to za prácu 70€. Nie je o čom. Ale čo by mala obsahovať, to tam nie je.“ 

P. Cocher- „To je vaše lajdáctvo.“ 

P. M. Bíro- „To má Bozáň. Kľudne schváľte to, oni nás môţu napadnúť,  mne je jedno, ako 

to spravíte. A dajte 2. etapu spraviť tým, ktorí vám to spravia za 35€.“ 

P. Cocher- „Pozri sa mi do očí.“ 

P. M. Bíro- „Ja sa ti kľudne môţem pozrieť. Ty sa mi pozri do očí, si mi nespravil sochu na 

ihrisku.“ 

P. Cocher- „Ty robíš pre dedinu zadarmo? Len blázon si môţe myslieť, ţe robíš zadarmo. Z 

čoho ţiješ, keď tvoje stroje od rána do vrčera tvoje stroje robili?“ 

P. M. Bíro- „To ťa sere.“ 

P. Cocher- „Tieto chodníky. Chodíš okolo nich a nemáš z toho ani euro? Nie je to náhodou 

tak, ţe si ty faktúruješ u Bozáňa veci?“ 

P. M. Bíro- „Je.“ 

P. Cocher- „A sme doma.“ 

P. M. Bíro- „Je zakázané robiť pre niekoho?“ 

P. Cocher- „Ty si dodnes hovoril, ţe pre dedinu si nefakturuješ ani euro. Zrazu nemáš 

odvahu priamo mať zákazku cez dedinu na výkopové práce, tie mohli ísť priamo na dedinu, 

ale ty si išiel pekne cez Bozáňa. A nerob sa, ţe tu robíš všetko zadarmo. Tú sochu by som 

postavil vtedy, kebyţe tu robíš všetko zadarmo. Ale ty na tejto dedine ryţuješ.“ 

P. M. Bíro- „Uţ som tak naryţoval v tejto dedine.“ 

Starosta- „Som za to, aby sa to schválilo tak, ako ste navrhli.“ 

Ekonóm- „Čo sa týka toho, ţe som povedal, ţe cena je 80€ a teraz je 70€, ja nie som stavbár, 

ja som sa riadil matematikou. Keď som podelil 34 100€ 425m, tak to vyšlo 80€. Keď som 

odpočítal 9,70€ dlaţbu, tak to vyšlo 70€.“ 

P. Cocher- „Martin prosím ťa, neklam ma. Pýtal som sa ťa desaťkrát, či je materiál zaplatený, 

je... je projekt zaplatený? Je. Potom platíme robotu, robotu platíme 80€ za m². nech sa páči 

občania, choďte sa prejsť. Od Jednoty aţ po Brezíka, za milión za robotu máte postavený 

300m chodník. Kebyţe dostanete, páni, kanalizáciu, tak my sa nestačíme diviť. Lebo 

kanalizácia je 11km čo sa má ešte dokončiť. Nech nás Pán Boh chráni, aby ste dostali 

kanalizáciu v Záluţí, lebo nebudeme mať len zlaté chodníky, ale aj zlaté kľučky z tej 

kanalizácie. A bohatší od teba bude len arabský šejk.“ 

Starosta- „Schváľte, čo navrhujete.“ 

P. Moravčík- prečítala návrh na uznesenie: 

„Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

p r e r o k o v a l o 

návrh rozpočtových opatrení v Rozpočte obce Veľké Záluţie na rok 2014 
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s c h v a ľ u j e 

1. úpravu Rozpočtu Obce Veľké Záluţie na rok 2014 podľa predloţeného návrhu, ktorý znie: 

Na strane príjmov- príjmy z predaja tovarov a sluţieb sa zvýši o 10 000€- dotácia 

rekonštrukcia kúrenia sa zvyšuje o 35 500€. Na strane výdavkov poloţka 713006 výmena 

kúrenia v budove základnej školy sa zvyšuje o 36 200€, poloţka 717001 výstavba nových 

chodníkov o 11 560€. Predloţený návrh na zmenu rozpočtu je zostavený tak, ţe rozpočet je 

prebytkový vo výške 51 544€.“                     

 

Starosta- „Dávam hlasovať.“ 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 8 

za – 6–Karol Bíro, PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana Chňapeková, Ing. 

Andrej Moravčík, Miloš Štréer 

proti – 0 

zdrţal sa – 2- M. Bíro, Peter Orlíček 

nehlasoval – 0 

 

Starosta- „Konštatujem, ţe uznesenie bolo schválené.“ 

 

 

6. bod Určenie platu Starostu Obce Veľké Zálužie, mat. 4/2014 

P. M. Bíro- „V zmysle zákona 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov podľa § 11 obecné zastupiteľstvo určuje plat starostu obce podľa ustanovení zákona 

253/1994 Z.z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest 

v znení neskorších predpisov.  

Podľa znenia § 4 je plat starostu 2,17-násobkom priemernej mesačnej mzdy zamestnanca 

v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov Štatistického úradu Slovenskej 

republiky. Novelou zákona zo 17. mája 2011 s účinnosťou od 1. júna 2011 sa menia 

podmienky určujúce plat starostu, konkrétne podľa  § 4 ods. 4 obecné zastupiteľstvo plat 

starostu opätovne raz ročne prerokuje.   

Uznesením Obecného zastupiteľstva č. 23/2013 zo dňa 10. júna 2013 bol plat starostu určený 

vo výške 1.860,- €. 

Podľa zverejnených údajov Štatistického úradu SR priemerná mesačná nominálna mzda 

zamestnanca v hospodárstve SR v roku 2013 dosiahla 803,- €. Na základe príslušných 

ustanovení zákona starostovi Obce Veľké Záluţie patrí od 1. júna 2011 plat minimálne vo 

výške 

   803,00 €  x  2,17  =  1742,51 €, zaokr.  1743,00 €  
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Podľa platného znenia § 4, ods. 2 zákona 253/1994 Z.z. v znení neskorších predpisov môţe 

obecné zastupiteľstvo rozhodnutím zvýšiť plat starostu aţ o 70 %, teda maximálny plat 

starostu môže byť 2 962,00 €.  

V rokoch 2011 a 2012 bol plat starostu schválený tak, ţe minimálny plat prevyšoval o 11% 

resp. 9%.  

Vzhľadom na uvedené skutočnosti predkladám návrh, aby obecné zastupiteľstvo svojim 

rozhodnutím schválilo plat starostu vo výške 2 270,00 € (zvýšenie o 30%) s účinnosťou od 1. 

apríla 2014.“ 

P. Moravčík- „Prečo sme toto tieţ neriešili na pracovnej porade? Mohli sme to prebrať, aby 

sme to tu neriešili. Mohli sme to prediskutovať a mohlo to byť bez emócií.“ 

P. Hollá- prečítala návrh na uznesenie: 

„Obecné zastupiteľstvo vo Veľkom Záluţí 

p r e r o k o v a l o 

návrh na určenie platu starostu obce Karola Bútoru, 

u r č u j e  

plat starostu obce Veľké Záluţie, vo výške 2.270,00 € s účinnosťou od 1.apríla  2014.“ 

Starosta- „Dávam hlasovať.“ 

Hlasovanie: 

 

počet prítomných poslancov - 8 

za – 2– Milan Bíro, Peter Orlíček 

proti – 4- PhDr. Peter Cocher, Ing. Daniela Hollá, Mgr. Jana Chňapeková, Ing. Andrej 

Moravčík 

zdrţal sa – 2- Miloš Štréer, Karol Bíro 

nehlasoval – 0 

 

7. bod Rôzne 

Starosta- „V tomto bode neboli ţiadne ţiadosti, tak ho vypúšťame.“ 

 

8. bod Diskusia 

P. Blahová- „Mala by som otázku na pána Bíra. Prečo, z akého dôvodu, na aký podnet chcete 

prekladať zastávku na hornom konci. Bývam tam x rokov. Mám taký pocit, ţe zase ide o 

záujem jednotlivca. Mne bola sprostredkovaná táto ponuka. Sme na hornej ceste, buduje sa 

tam chodník , robia sa tam nájazdy do dvorov za cenu, akú majú stanovenú. Bolo mi 

povedané, ţe nám to vydláţdia všetko zadarmo, pokiaľ budeme mať zastávku pred domom. 

Chcela by som vedieť z akých financií sa to bude realizovať a prečo chcete zastávku 

prekladať.“ 
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P.M.  Bíro- „Bolo nám to doporučené políciou.“ 

P. Hollá- „Písomne chceme stanoviskom od polície k tomuto.“ 

P. M. Bíro- „Kľudne Vám ho dodám. Zastávka je za horizontom. Pre bezpečnosť ľudí a ja 

som sa prišiel opýtať, čo manţel by s tým súhlasil, nikto to nerozhodol a bavili sme sa, ţe na 

druhej strane bude zastávka.“ 

P. Blahová- „Vravím, ţe mi tá ponuka bola sprostredkovaná. Ja som nepovedala, ţe niekto za 

mnou bol osobne. Mne to muţ tlmočil, ale prečo... Mám 42 rokov, bývala som tam, tá 

zastávka tam je od začiatku. Ţiadny horizont nikdy nejakému dopravnému technikovi ani 

inţinierovi nevadil. Ţiadna nehoda sa tam nestala.“ 

P. M. Bíro- „Keď sa stane, uţ bude dobre?“ 

P. Blahová- „Ale keď sa stane... A teraz keď tam zastane autobus....“ 

P. M. Bíro- „Prečo si nevolala mne, ale Brezíkovi? Ten s tým absolútne nič nemá. Ja som sa 

prišiel normálne slušne opýtať.“ 

P. Blahová- „Ja som vyvolávala Brezíkovi? Váţ slová. Prečo si povedal, ţe mu vyvolávam? 

Ja som mu volala raz.“ 

P. M. Bíro- „Povedal som volala.“ 

P. Blahová- „Ja som s Brezíkom hovorila, ja s ním udrţujem normálne susedské vzťahy, sme 

takmer rovesníci, ja nemám problém komunikovať. A to ţe som mu volala, je čisto moja 

osobná vec.“ 

P. M. Bíro- „Ja som to povedal tvojmu manţelovi.“ 

P. Blahová- „Ja som si bola takmer istá, ţe ti to Brezík zreprodukuje, všetko, čo som ti 

povedala. Tá zastávka bola pred pár rokmi zrenovovaná, bola vynovená a teraz ju zase chcete 

prekladať. Tam to nevadí? Včera sme sa, pán starosta, stretli zoči- voči, vychádzali ste od 

Brezíka autom. Ja som z toho sama navodila pocit, ţe ide o záujem jednotlivca.“ 

Starosta- „Ja som tam mal pracovné stretnutie.“ 

P. Blahová- „Kľudne môţete.“ 

Starosta- „Ešte to nie je isté, ţe sa bude zastávka premiestňovať. To, ţe Milan sa šiel 

dohodnúť s tvojím muţom, to robil vo svojom mene, zisťoval, či by s tým súhlasil, ja som to 

neriešil.“ 

P. Blahová- „Ja s tým nesúhlasím. Ja som aj povedala, ako ich to rýchlo napadlo, tak nech na 

to rýchlo zabudnú.“ 

Starosta- „Nesúhlasíš, tak sa nič nebude presúvať.“ 

P. Blahová- „Ale to iba tak niekto sám od seba chce presťahovať zastávku? Keby policajt 

prišiel na obecný úrad a povedal, ja chcem túto zastávku...“ 

Starosta- „Rozprávali sme sa s riaditeľom Cesty Nitra  a dopravným podnikom o značení, na 

základe toho to vzniklo.“ 

P. Blahová- „Na internete som pozerala, ţe kaţdá obec má passport, Záluţie nemá. To je 

dopravné značenie, zastávky. A z čoho sa to bude financovať, keď nám to celé chceli 

vydláţdiť zadarmo?“ 

P. M. Bíro- „Zo svojich som to chcel dať. Zo svojich som ti chcel spraviť dobre.“ 

P. Cocher- „A tomuto neverím.“ 

P. M. Bíro- „Keď sa robil projekt, tak to bolo rozpočítané, ţe pôjde chodník po celej tej 

dĺţke, po pravej strane, tak tá zastávka by sadala presunúť. Ja som šiel za tvojím muţom a 
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slušne som sa opýtal, či by bol veľký problém, keby sme to tam dali. Najprv súhlasil a ... 

dobre nesúhlasil, ty si tam bola, ja som tam nebol... nesúhlasil dobre? Tak tam zastávka 

nebude.“ 

P. Blahová- „Z akého dôvodu ju chcete presunúť?“ 

P. M. Bíro- „Pretoţe nám to bolo odporúčané, keď sa chodníky urobia na tej strane. Tak, ţe 

autobus uţ nebude zachádzať na krajnicu, ale bude stáť vonku a rovno na chodníku budú 

vystupovať ľudia.“ 

P. Blahová- „A pred Brezíkom to nebude? Kde bude parkovať, keď mu tam dáte chodník? 

Mám pocit, ţe o to tu ide.“ 

P. Cocher- „Etapa sa končí pred ním. Prečo sme zastavili a nedokončili prvú etapu, keď sa 

tak pekne rozbehli?“ 

P. M. Bíro- „Máme ti šikovných poslancov ako je Cocher, tak kľudne to môţe pokračovať.“ 

P. Cocher- „Nie som tak šikovný ako ty, lebo neviem robiť ľuďom zadarmo dlaţbu.“ 

P. Blahová- „Čo hovorí pán dopravný inţinier na tie autá Brezíkové, na tie vraky, čo tam 

stoja rovno do cesty. Ľudia nemajú kade chodiť, dobre, nie je tam chodník, tak chodci choďte 

v ľavo. Večer idem, autá mi trčia do cesty. Tam keď sa stane dopravná nehoda, kto bude 

zodpovedný?“ 

P. M. Bíro- „To je auto, to nie je človek, ktorý vystúpi z autobusu.“ 

Starosta- „Nie je ešte nič jednoznačné, keď bude treba tak to na porade preberieme, tak sa 

nemusíme hádať. Teraz je to zbytočné.“ 

P. Blahová- „Tak tá zastávka sa bude prekladať, alebo nie?“ 

Starosta- „Nebude sa, keď nesúhlasíš, tak sa nebude.“ 

P. Štréer- „Keď sa u Brezíka bude parkovať na jednej aj druhej strane, kde vlastne bude 

chodník?“ 

P. M. Bíro- „Na tej strane, kde chodník ide. Máte to v projekte.“ 

P. Hollá- „Stále hovoríme, ţe nemáme projekty.“ 

Starosta- „Z tej strany, ako sa stavia chodník, tadiaľ bude vedený, nebude tam nijaká zmena.“ 

P. Štréer- „ Pani riaditeľky škôlky by som sa chcel spýtať, ale uţ tu nie je. Ale aj tak by som 

rád vedel, či kritériá prijímania detí do škôlky, či sú niekde zverejnené.“ 

Starosta- „Zo zákona boli zverejnené podmienky.“ 

P. Štréer- „Či rodičia detí, ktoré neboli prijaté, si môţu porovnať kritériá, áno, toho zobrali 

pre toto a pre toto a naše preto a preto nie. Myslím hlavne tie trojročné.“ 

P. Cocher- „Legislatíva je bohuţiaľ momentálne taká, ţe , nie ţe bohuţiaľ, je to na plnej 

autonómií riaditeľky. Od septembra nastala novelizácia školského zákona. My sme sa snaţili 

spraviť aj VZN, kde by sme nastavili kritériá, ale od 1.9. je to len na riaditeľke. Ale dve 

kritériá sú zo zákona, to je, ţe trojročné deti môţu chodiť do škôlky, pri 5 ročných je povinné 

prijatie a zriaďovateľ a riaditeľka, ktorá o tom rozhoduje, ale máš pravdu, tieto základné 

kritériá by mali byť zverejnené. Tejto problematike som sa pred pol rokom venoval, z toho 

dôvodu som z toho múdry. Najväčším problémom v škôlke je, ţe trojročné deti prijímajú, keď 

obaja rodičia pracujú. Nastáva problém vtedy, keď jeden rodič pracuje a druhý je na 

materskej, vtedy máme väčšinou viac detí, ako môţeme prijať a tu je to na individuálnom 

rozhodnutí riaditeľky. Neviem, či je tu zástupkyňa, alebo nie.“ 

P. Štréer- „To ale nemusí byť objektívne.“ 
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Starosta- „Je to na rozhodnutí riaditeľky.“ 

P. Cocher- „Ale tie kritériá by sa mali zverejniť.“ 

Starosta- „Poviem jej, v pondelok si ju zavolám.“ 

P. Štréer- „Aby si rodičia mohli porovnať, alebo zistiť, prečo jeho dieťa nebolo prijaté a jeho 

bolo prijaté. Aby to bolo transparentné.“ 

Starosta- „Ako to bolo zverejnené neviem povedať, budúci týţdeň sa to vyvesí a spraví sa to 

tak, ako hovoríš.“ 

P. Bako- „Ešte by som chvel odpovedať na pripomienku pani poslankyni Hollej, ţe treba 

zbierať odpadky... Je to v kaţdom z nás, ako obec vyzerá, my sa snaţíme zbierať odpadky v 

obci priebeţne. Snaţíme sa na to vyuţívať tých, ktorí si prišli odpracovať trest povinnej práce. 

Jeden deň pracovníci vyzbierali 28 vriec odpadkov, ale na druhý deň by ste to ani nezbadali.“ 

Kvôli technickej poruche nahrávacieho zariadenia, nie je možný doslovný prepis z 

pokračovania bodu Diskusia. 

Pán Barantal vysvetlil prítomným v mene Dobrovoľného hasičského zboru, ţe uţ dva roky 

nedostali od obci ţiadne peniaze, ţe deti nemohli ísť na súťaţ a ani keď pripravoval členskú 

schôdzu, nemal ju z čoho financovať, lebo nedostali ani 1€. Preto by chcel poţiadať finančnú 

komisiu, aby sa na to pozreli, aby dostali aspoň tento rok príspevok ako ţiadali. Bolo mu totiţ 

povedané, ţe nedali včas ţiadosť, tak nemajú právo dostať príspevok. Poslanec Cocher sa 

vyjadril. Ţe o tomto probléme nevedel, ţe všetky ţiadosti od klubov a organizácií, ktoré boli 

poslancom predloţené riešili a snaţili sa nájsť pre ne čo najviac finančných prostriedkov. Ale 

od poţiarnikov ţiadnu ţiadosť nedostali, respektíve, obec nepredloţila poslancom ţiadosť o 

finančný príspevok pre poţiarnikov. Ekonóm vysvetlil, ţe ţiadosť od poţiarnikov obec 

obdrţala, ale mal za to, ţe dobrovoľný hasičský zbor spadá pod obec a ţe sa im peniaze 

posielajú ako obcou zriadenej inštitúcií, nie transferom. Pán Barantal oznámil, ţe ako 

zdruţenie nemajú IČO, ale nikto im nepovedal, ţe ho potrebujú, alebo aký je problém. 

Poslanec Moravčík taktieţ potvrdil, ţe ţiadosť bola podaná., na čo upozornila pani 

poslankyňa Chňapeková, ţe finančná komisia o tejto ţiadosti nevedela. Moravčík ubezpečil 

pána Barantala, ţe pokiaľ ide len o takýto omyl, vyriešia ho. Starosta ubezpečil prítomných, 

ţe nie je proti, aby obec posielala finančné prostriedky poţiarnikom, nebol ani proti návrhu 

pani poslankyne Hollej, aby sa poţiarnikom paušálne vyplácali prostriedky, o ktoré ţiadali, 

ale nedostali ich. Pána Barantala ešte zaujímalo, kam uskladnia nové hadice, ktoré nakúpili, 

keďţe prišli o skladové priestory, takţe budú vyuţívať priestory pošty. Celá vec ohľadom 

dobrovoľného hasičského zboru sa vyriešila prísľubom, ţe financie, ktoré nedostávali, ako 

mali im budú refundované, starosta sa pozrie na ich ţiadosť, chce, aby deti chodili súťaţiť a 

urobí všetko preto, aby sa chyba s nevyplatením neopakovala. 

 

9. bod Záver 

 

Starosta- „Nakoľko sme prerokovali všetky body programu, vyzývam predsedu návrhovej 

komisie pani Hollú, aby nás informovala, či bolo ku kaţdému samostatnému bodu rokovania 

prijaté uznesenie.“ 

P. Hollá- „Konštatujem, ţe ku kaţdému bodu programu bolo prijaté uznesenie. 

 



Milan Bíro 

PhDr. Peter Cocher 
 

Starosta sa poďakoval všetkým prítomným poslancom OZ a občanom a ukončil 18. rokovanie 

Obecného zastupiteľstva vo Veľkom Záluží. 

 

Zapisovateľka- Mgr. Daša Kodadová 

 

 

Ing. Martin Richter, v.r.       Karol Bútora, v.r. 

prednosta OÚ Veľké Zálužie      starosta obce 
 


